

Erasmus+ Programme

Erasmus Mundus Joint Master Degrees

Key Action 1: Learning mobility of Individuals

Student Version

What is it?

A Erasmus Mundus Joint Master Degree (EMJMD) is a highly integrated international master programme of 60, 90 or 120 ECTS (1-2 years), selected and supported by the European Commission, developed and delivered by a consortium of at least 3 EU universities, including if relevant non-EU universities. Studies should take place in at least two different Programme Countries¹, that lead to the award of fully recognised joint or multiple degrees. Every year, new Master degrees are selected and added to the catalogue of all EMJMDs that are still open for scholarships.

How does it work?

Erasmus Mundus Joint Master Degrees provide full scholarships to excellent students worldwide to cover travel costs, participation costs and living costs during the entire duration of the Master course. Students from all nationalities, having completed their Bachelor Degrees, must first apply to the Erasmus Mundus Joint Master Degree (EMJMD) of their choice through the website of the relative consortium. You can find the complete catalogue of open Masters, and corresponding consortia at: https://eacea.ec.europa.eu/erasmus-plus/library/scholarships-catalogue_en

Only students who are selected to take part in an EMJMD organised under the Erasmus+ programme may receive these scholarships.

Each year, around 15 students are selected to take part per EMJMD programme and a minimum of 75% of the scholarships are earmarked for candidates from Partner Countries².

A student can apply to up to three Erasmus Mundus Joint Master Degree programmes in one selection year.

How is it funded?

A student, who is accepted in one of the EMJMDs, will receive a full scholarship covering his/her tuition, travel and living costs. He/she will be covered by health and accident insurance.

How can a Lebanese student apply?

A Lebanese student, like every other student, should directly apply to the website of the consortium offering the desired Master degree chosen from the catalogue of open EMJMDs. Once accepted as an Erasmus Master student, he/she will receive the scholarship.

For more information

Consult the "Students Corner" at the website of the National Erasmus+ Office Lebanon at www.erasmusplus-lebanon.org, write to neo@erasmusplus-lebanon.org or call +961 3 654180

¹- Programme Countries: 28 EU Member States + Iceland, Liechtenstein, Norway, the former Yugoslav Republic of Macedonia and Turkey

²- Partner Countries: All other countries worldwide (see Programme Guide)

Programme Erasmus+

Masters communs Erasmus Mundus

Action Clé 1: Mobilités des individus

Version Étudiant

Qu'est-ce que c'est ?

Un Master Commun du programme Erasmus+ (EMJMD) est un programme de Master international de haute qualité de 60, 90 ou 120 ECTS (1-2 ans), sélectionné et soutenu par la Commission européenne, développé et délivré par un consortium d'au moins 3 universités de l'UE, et éventuellement, des universités de pays non européens. Les études doivent avoir lieu dans au moins deux pays-programme¹ différents, ce qui doit aboutir à l'attribution de diplômes conjoints ou multiples entièrement reconnus. Chaque année, de nouveaux Masters sont sélectionnés et ajoutés au catalogue de tous les Masters EMJMD qui sont déjà ouverts et toujours disponibles aux demandeurs de bourses.

Comment ça marche?

Les Masters Communs Erasmus Mundus offrent des bourses d'études complètes à des étudiants brillants venant du monde entier pour couvrir les frais de voyage, les coûts de participation et les frais de subsistance pendant toute la durée du Master. Les étudiants, de toute nationalité, après avoir terminé leur licence, doivent d'abord postuler au Master Commun (EMJMD) de leur choix dont la liste est diffusée sur le site du consortium relatif. Vous pouvez trouver le catalogue complet des Masters Communs ouverts et les consortiums correspondants à l'adresse:

https://eacea.ec.europa.eu/erasmus-plus/library/scholarships-catalogue_en

Seuls les étudiants sélectionnés pour participer à un EMJMD organisé dans le cadre du programme Erasmus+ peuvent recevoir ces bourses d'études.

Chaque année, environ 15 étudiants sont sélectionnés par programme EMJMD et un minimum de 75% des bourses sont réservés aux candidats des pays partenaires².

Un étudiant peut postuler à un maximum de trois programmes EMJMD par année.

Comment est-ce financé ?

Un étudiant, qui est accepté dans l'un des Masters Communs, recevra une bourse complète couvrant ses frais de scolarité, de voyage et de vie. Il/elle sera couvert(e) par l'assurance maladie et accidents.

Comment un étudiant libanais peut-il postuler ?

Un étudiant libanais, comme tout autre étudiant, devrait directement postuler au site du consortium offrant le diplôme de Master Commun Erasmus Mundus désiré choisi dans le catalogue des Masters ouverts. Une fois accepté comme étudiant en Master Erasmus+, il recevra la bourse.

Pour plus d'informations

Consulter le «Coin des étudiants» sur le site Web du Bureau National Erasmus+ du Liban à www.erasmusplus-lebanon.org, écrivez à neo@erasmusplus-lebanon.org ou appelez +961 3 654180

¹ - Pays Programme : 28 membres de l'UE + Islande, Liechtenstein, Norvège, Ex-République Yougoslave de Macédoine, Turquie.

² - Pays Partenaires : Les autres pays du monde.